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نگاه دنيا را به ايران عوض کرديم

رئيس جمهوري گفت: به ملت ايران به خاطر شرايط نو در تعامل با جهان و شرايط جديد براي فعاليت همه کوششگران

در زمينه مسايل اجتماعي و فرهنگي تبريک ميگويم.

رئيس جمهوري در گفتگوي تلويزيوني با مردم:
نگاه دنيا را به ايران عوض کرديم

دولت ياريگر اصلي است و بازيگر اصلي مردم هستند

رئيس جمهوري گفت: به ملت ايران به خاطر شرايط نو در تعامل با جهان و شرايط جديد براي فعاليت همه کوششگران در زمينه
مسايل اجتماعي و فرهنگي تبريک ميگويم.

به گزارش ايرنا، حجتالاسلام والمسلمين دكتر حسن روحاني شامگاه ديروز درگفتگوي زنده تلويزيوني با مردم از شبکه اول سيما
افزود: ايام مبارک دهه فجر انقلاب اسلاميرا به مردم عزيز ايران تبريک عرض ميکنم و خداوند بزرگ را شاکريم براي همه
نعمتهايي که به ملت بزرگ ارزاني داشته است و از پيروزي انقلاب اسلاميتا پيروزي در دفاع مقدس و موفقيتهاي اخير در

صحنه مذاکرات هستهاي را شاهد بوديم.

وي ادامه داد: همچنين به ملت بزرگ ايران به خاطر شرايط جديد و تعامل ما با جهان و شرايط جديد براي فعاليت همه
کوششگران براي مسايل اجتماعي و فرهنگي تبريک ميگويم.

رئيس جمهوري اظهارداشت: ايام بسيار خاطره انگيزي است؛ از روزهايي که مردم در انتظار امام بودند تا امام وارد کشور شد و تا
روزي که انقلاب اسلاميبه پيروزي رسيد و مردم توانستند با اتکا به لطف خداوند و وحدت و اتحاد و رهبري امام(ره) پيروزي

عظيم را براي تاريخ سرزمين به ارمغان بياورند.

روحاني اضافه کرد: اميدواريم ملت در همه صحنهها سرافراز باشد و بتوانيم از اين فرصت بهره برداري کنيم. از اينکه امشب در
محضر مردم هستيم اعم از زنان عزيز، مردان فرهيخته، جوانان برومند و روستايي و شهري بسيار خوشحالم و اميداريم از اين

فرصت براي بيان شرايط جديد کشور استفاده وبهره برداري كنيم.

سفردر2 مقطع به پاريس

روحاني در ادامه گفتگوي زنده تلويزيوني خود با مردم در پاسخ به سئوال مجري درباره حال و هواي پاريس در زمان حضور امام
در نوفل لوشاتو اظهارداشت: درهردو سفر چه آن اياميکه در محضر امام در نوفل لوشاتو در حومه پاريس بودم که آنجا مجد و
عظمت ملت ايران، انقلاب بزرگ اين ملت و احتراميکه براي رهبري اين انقلاب، جهانيان قايل بودند، صفهاي طولاني
خبرنگاران و اجتماعات مردم و دانشجويان عزيزي که از کشورهاي مختلف ميآمدند و بسياري از مقامهاي ارشد انقلاب که به
پاريس براي ديدن امام آمدند، روزهاي فراموش ناشدني اي بود؛ سفراخيرهم اتفاقا در همان ماه بهمن اتفاق افتاد و بازهم

شاهد عظمت ملت ايران بودم.

نشان دادن چهره واقعي ملت ايران

وي ادامه داد: يکي از اهدافي که از ابتداي دولت يازدهم آن را دنبال ميکردم به عنوان يک وظيفه بزرگ، نشان دادن چهره
واقعي اين ملت بزرگ بود، نسبت به اين ملت در ساليان گذشته بسيار ظلم شده بود؛ صهيونيستها، مستکبران جهان يک
چهره خشن وغيرواقعي از مردم ايران، چهره مخوف براي کشورهاي منطقه ترسيم کرده بودند و يک ايران هراسي واقعي را در

دنيا به وجود آورده بودند، يکي از اهداف اين بود که چهره واقعي مردم را به جهانيان معرفي کنيم.

رئيس جمهوري گفت: يکي از اهداف اين بود که ما چهره واقعي مردم را به جهانيان معرفي کنيم، مردم ايران مردم بسيار با
فرهنگي هستند، ملتي با اخلاق، مدارا و تحمل بالا هستند.
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وي افزود: انقلاب ما تنها انقلابي است که بدون جنگ خياباني و بدون خونريزي به پيروزي رسيد. کدام ملت است که گل را در
تفنگهاي افرادي بگذارد که به آنها تيراندازي ميکردند.

رئيس جمهوري اضافه کرد: مردم ايران گل را جواب گلوله انتخاب کردند و همان انتخاب بود که توانست همه را جذب کند،
مخالفان آن انقلاب هم جذب انقلاب و مردم شدند.

روحاني افزود: امروز اين چهره واقعي مردم نشان داد که ملتي اهل منطق و مدارا هستند و تهديدي براي کسي نيستند،
ميتوانند عامل ثبات براي خود و منطقه باشند.

وي اضافه کرد: اين از اهدافي بود که ما امروز شاهد آن هستيم، دنيا به گونه ديگري امروز به ملت ايران نگاه ميکند و چهره
واقعي مردم ايران در جهان آشکار شده است و اين يکي از موفقيتهاي ملت بزرگ ايران و دولتي است که در خدمت مردم

بوده است.

در ادامه مجري از رئيس جمهوري پرسيد: بعد از اجرايي شدن برجام ما به بسياري از اهدافي که در برجام مدنظر بود دست
يافتيم. شما بيان کرديد که يکي از اهداف، رفع ايران هراسي بود، ديگر اهداف چه بود؟

رئيس جمهوري پاسخ داد: همه تلاشها براي اين بود که آن حصاري که بدخواهان دور کشور به وجود آورده بودند از بين برود؛
خيلي وقتها بود که دشمنان اين ملت ميخواستند ديگران را براي فشار به ملت ايران همراه کنند ولي ناموفق بودند.

وي افزود: در سالهاي اخير به اصطلاح خودشان مي خواستند جامعه جهاني را همراه خودشان کنند؛ ما وقتي ميخواستيم
فعاليت بانکي کنيم بحث اين نبود که غرب با ما کار بانکي انجام نميداد، همسايگان و دوستان ما هم حاضر نبودند کار بانکي با

ما انجام دهند.

روحاني ادامه داد: وقتي بحث نفت بود، ما بيش از حدي که در تحريم مشخص شده بود، يک بشکه نفت اضافه ميخواستيم
بفروشيم، دوستان ما و کشورهاي همسايه هم خريداري نميکردند؛ آنها موفق شده بودند يک حصاري را بر مبناي يک اتهام

واهي وغيرواقعي ايجاد کنند که ايران صلح و امنيت جهاني را تهديد ميکند.

وي تاکيد کرد: هدف ما اين بود که اين ديوار مخوف برداشته شود، راه براي مردم، فعاليت و زندگي شان باز شود؛ از اين رو يکي
از اهداف مهم ما در برجام اين بود که مردم در رفاه بيشتر قرار گيرند.

رئيس جمهوري گفت: يکي از اهداف مهم ما در برجام اين بود که مردم در رفاه بيشتر قرار بگيرند و رفاه و معيشت بهتر مردم
يکي از اهداف مهم ما بود؛ درست است که در برجام به دنبال آن بوديم که قطعنامهها لغو شود و حقوق هستهاي ما به رسميت

شناخته شود، اما يکي از اهداف اصلي اين بود که تحريمهاي ظالمانه برداشته شود و مردم بتوانند به راحتي فعاليت کنند.

روحاني افزود: ما نياز به واردات و صادرات و تعامل با جهان داريم.البته معناي آن اين نيست که همه مشکلات کشور با تعامل با
جهان حل ميشود، اما يکي از شرايط رفاه اجتماعي و رشد و توسعه تعامل با دنيا ست. البته اساس فعاليت داخلي خود ماست

و مردم و کارآفرينان ما بايد فعال شوند.

وي ادامه داد: ما هم بايد موانع را از پيش پاي مردم برداريم، ما فرجام برجام يک شرايط نو در فضاي اجتماعي به وجود
آورديم.البته آنچه براي پيشرفت ما در تماميزمينهها مهم است اميد مردم است چرا که وقتي اميد مردم باشد، در برابر هر

مشکلي فائق ميشويم.

انقلاب اين  برابر دشمنان  رييس جمهوري گفت: ملت ما هم به خاطر استفامت و تدبيرش در طول سالهاي گذشته در 
ايستادگي و مقاومت کرد و همين ايستادگي مردم باعث موفقيت ما در مذاکرات شد. همه قوا دست به دست هم دادند و
رهنمودهاي رهبر معظم انقلاب راهگشاي ما بود و همه اينها در کنار هم قرار گرفت، اما برجام شرايط نويي را براي ما به وجود

آورده است که همه بايد از اين شرايط استفاده و بهره برداري کنيم.

مجري برنامه از رئيس جمهوري پرسيد: دولت شما وعدههاي زيادي براي به سرانجام رساندن مذاکرات به مردم داد که اين اتفاق
افتاد و درهاي ايران به سمت دنيا گشوده شد. چه زماني ميتوانيد به مردم اعلام کنيد که اولين اثر اجراي برجام را در زندگي

خودشان ببينند؟
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وي پاسخ داد: هم اميد و هم چشم ما به تلاش مردم است. دولت معتقد نيست بازيگر اصلي در صحنه سياسي و اقتصادي
است. دولت يک ياريگر اصلي است و بازيگر اصلي مردم هستند و کار بايد دست مردم باشد.

روحاني افزود: يکي از شعارهاي دولت از روز اول اين بوده که کار را به کاردانان و به بخش خصوصي بسپاريم. رهبر معظم
انقلاب نيز چندبار تاکيد کردهاند که امور به مردم واگذار شود.اداره کشور ما به دست مردم است و مردم هستند که مسئولان را

برميگزينند و در برابر بيگانگان ايستادگي و مسير را براي فعاليت جوانان خودشان آماده ميکنند.

رييس حمهوري گفت: يک موانعي وجود داشت که دولت قرار بود اين موانع را بردارد که ما در برجام موانع را برداشتيم، يک
ملتي که ميخواهد در رقابت جهاني با همه کشورهاي منطقه و جهان در يک رقابت دو براي رسيدن به هدف شرکت کند جلوي
او ديوار بود و نميتوانست راه برود تا چه برسد بخواهد بدود و در رقابت شرکت کند که که ما اين ديوار را برداشتيم، اينکه

ميگويم ما يعني ملت ما اين ديوار را برداشت.

روحاني افزود: لطف خداوند و عنايت حق در کنار ايستادگي و استقامت مردم و رهنمودهاي رهبر معظم انقلاب و تلاش همه
دولتمردان به معناي عام کلمه يعني قواي سه گانه و ارکان کشور همه دست به دست هم داديم که اين مانع امروز برداشته شده

است.

وي ادامه داد: رهبر معظم انقلاب فرمودند تحريم مشکلاتي که ايجاد کرده بود 40 درصد بوده و 60 درصد مشکلات به تحريم
مربوط نميشود و مربوط به مسائل داخلي است.

وي اضافه کرد: امروز اشتياق دنيا را براي تعامل با ايران مشاهده ميکنيد. اين همه شرکتها، کارآفرينان، مديران اقتصادي از
سراسر جهان به ايران ميآبند و ما کاملا اين را ميبينيم که دنيا احساس ميکند در ايران هم ثبات و هم مردم خوب و با فرهنگ
و هم جوانان تحصيلکرده است و هم انرژي وجود دارد و هم جايگاه استراتژيک ايران است که همه دست به دست هم داده و

امروز اين اشتياق را براي آمدن به اين کشور و فعاليت در کشور به وجود آورده است.

بنابراين آنچه من ميتوانم به ملت قول دهم اين است که دولت حمايت خود را از کارآفرينان انجام ميدهد.

روحاني افزود: در سفر اخيري که به دو کشور اروپايي با عده اي از اعضاي هيات دولت رفتم ديديد اعضاي دولتمردان در سفر
محدود بود و جمعيت اصلي صنعتگران، کارآفرينان و بخش خصوصي بودند و اين براي اولين بار بود که در اين کشور رئيس
يک دولت به يک کشور اروپايي ميرفت و همراه خودش دهها نفر از صنعتگران و مديران اقتصادي بخش خصوصي را ميبرد و
در همه صحنهها حضور داشتند؛ در شام نخست وزير ايتاليا جمع بزرگي حضور داشتند که نخست وزير اين کشور ميگفت

همچين جمعيتي در ايتاليا بيسابقه بوده است.

وي ادامه داد: اين به معناي آن است که دنيا اشتياق دارد و کار دست بخش خصوصي ما بايد قرار بگيرد.

فاصله گرفتن از وابستگي به نفت

رئيس جمهوري گفت: قبلا هم در يک گفتگوي صميميبا مردم اين را عرض کردم که بعد از برجام خطري که وجود دارد اين
است که به شيوه سابق بازگرديم. شيوه سابق اين بود که نفت ميفروختيم و با پول نفت آنچه ميخواستيم کالاهاي مصرفي و

کالاهاي ديگر را وارد ميکرديم.

روحاني افزود: البته واردات کالاهاي غيرمصرفي و سرمايه اي اشکال ندارد، گاهي هم برخي کالاهاي ضروري همچون گندم و
ذرت وارد ميکرديم. به هر حال واردات هميشه بد نيست، واردات در جايي که کشور قدرت توليد دارد و ما از توليد بيرون

استفاده کنيم آنگاه بد است.

وي اضافه کرد: شايد در کنار تهديد کاهش قيمت نفت بتوان يک فرصت را هم ديد، ما از اعتياد خطرناک و وابستگي کامل
اقتصاد به نفت گام به گام در حال فاصله گرفتن هستيم.

روحاني تاکيد کرد: از جمله برنامهها و سياستهاي کلي ابلاغي رهبر معظم انقلاب اين است که قدم به قدم از تکيه به نفت و
حتي از خام فروشي نفت هم فاصله بگيريم.
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وي با اشاره کاهش غير قابل پيش بيني قيمت نفت از 120 دلار به زير30 دلار، تصريح کرد: بايد اين اراده در دولت و ملت
باشداگر قيمت نفت بالا هم رفت اتکا ي ما به نفت کاهش يابد.

روحاني تاکيد کرد: اساس برنامه اين است که نميخواهيم نگاه به غرب داشته باشيم. ما بايد از همه کشورها استفاده کنيم. بايد
مقابل آنهايي که ميخواهند با ما کار کنند انتخابگر باشيم. ما از مزيت همه کشورها بايد استفاده کنيم. در سفر به اروپا هم

تصميمات بسيار مهمي اتخاذ کرديم.

رئيس دولت يازدهم توضيح داد: اما تفاوت اين تصميمات با گذشته اين است سرمايه خارجي وارد ايران شود و ما با اين
سرمايه در توليد براي اشتغال جوانان و تصرف بازارهاي خارجي شراکت کنيم.

روحاني به مثالي اشاره کرد و گفت: خودرو يک صنعت بسيار مهم و اشتغال آفرين است، در مساله خودرو بايد به کلاس جهاني
برسيم و صادرات خودرو هم داشته باشيم، بنابراين در قراردادها و سفر اخير به ويژه فرانسه مبنا اين است آنها سرمايه بياورند،

خودرو در کلاس بالا در کشور ما توليد شود و حداقل 30 درصد اين خودرو صادر شود.

با پول نفت هواپيما نخريديم

روحاني در ادامه اين مصاحبه تلويزيوني تاکيد کرد: بدون صادرات نميتوانيم کيفيت کالاها را بالا ببريم و نميتوانيم با دنيا براي
صادرات کالاي غير نفتي رقابت کنيم.

وي يادآور شد: ما قبلا پول نفت را ميداديم و سالهاي قبل شرايط ما به شکلي بود که هواپيماهاي دست دوم با قيمت بالا با
پول نفت خريداري ميشد ولي امروز براي خريد هواپيما يک دلار پول نفت نميدهيم. پس هواپيما وارد کشور ما ميشود و
اينجا با حمل مسافر بخشي از درآمد خود را به عنوان اجاره آن هواپيما پرداخت ميکنيم و ظرف هشت سال با پرداخت اجاره

بها که بابت قيمت هواپيماها محسوب ميشود، سپس ما مالک هواپيما ميشويم.

رئيس دولت تدبير و اميد افزود: بنابراين بحث اين نيست که ما پول نفت بدهيم و هواپيما بخريم، بحث اين است که هواپيما
بيايد و اشتغال براي ما ايجاد کند. شما ميدانيد که در سال گذشته ميلادي مردم ايران حدود پنج ميليارد دلار پول بليت

هواپيما به شرکتهاي خارجي دادهاند و بيشتر به همين کشورهاي جنوبي و غربي ما دادهاند.

روحاني خاطر نشان کرد: روزي بود که در منطقه از نظر حمل و نقل هوايي اول بوديم، چرا امروز نبايد اول باشيم و چرا مردم
کشور ما بايد با پروازهاي ديگر براي اين که به شرق يا غرب بروند، بليت بخرند؟

وي تصريح کرد: چرا در ايام حج بايد بخش بزرگي از حمل و نقل حاجيان ما از طريق پروازهاي خارجي انجام شود و اين کار
بسيار بزرگي است. البته با اين هواپيماها مسافر و توريست هم به کشور منتقل ميکنيم.

استفاده درست از صنعت توريسم

رئيس جمهوري افزود: يکي از راههاي ايجاد اشتغال، فعال کردن بخش خدمات توريسم است.

بخشي از اين صنعت ساخت هتل است و بخش ديگر راه آهن و ساماندهي حمل و نقل هوايي است. بنابراين شرايط امروز ما
براي حرف زدن با دنيا و معاملات اقتصادي ما با گذشته کاملا متفاوت است.

رئيس جمهوري افزود: امروز از برجام عبور کردهايم و به نظر من از تحريم هم عبور کردهايم. ديگر امروز بحثها بايد در مسير
سازندگي و آينده کشور قرار گيرد. اشکال ندارد که نقد و انتقاد شود. بايد براي بهتر شدن کشور از کارهايي که دولت انجام

ميدهد، انتقاد سازنده شود.

روحاني با بيان اين که امروز روز کوشش عموميما براي ساختن کشور است، اظهار داشت: آن تعامل سازنده که من از روز اول
به عنوان شعار قرار دادم دقيقا تعامل جهان براي ساختن ايران است.البته اين گونه نيست که بخش اقتصاد ما فقط با تعامل با

خارج درست شود، اين حداکثر 40 درصد است و 60 درصد به داخل مربوط ميشود.
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رئيس دولت يازدهم تاکيد کرد: به نظر من، امروز اميد مردم و اميد دولت به مردم و آينده کشورازهرزمان ديگر بيشتراست و به
خوبي ميتوانيم دست به دست هم دهيم، اشتغال جوانان را سامان دهيم و هم رشد و توسعه براي کشور بيافرينيم و هم با

رقابت در کشورهاي منطقه و کشورهاي بزرگ موفق باشيم.

مشارکت با سرمايه گذاري خارجي

رئيس جمهوري در جواب به اين پرسش که بعد از گفتگوهاي اقتصادي آيا طرف هاي مقابل کالاهاي صادراتي و توليدي در ايران
را هم

مي پذيرند يا خير؟ گفت: در مورد اين موضوع بحث و بررسي انجام و قرار شده است در 30 درصد قراردادهاي اخير ما صادرات
داشته باشيم يعني مشارکت با سرمايه خارجي

انجام دهيم .

رئيس دولت تدبير و اميد تصريح کرد: در بخش نفت،گاز،پتروشيمي،فولاد و خودرو مبناي ما اين نيست که پول نفت را خرج
کنيم بلکه مبنا اين است که سرمايه خارجي ورود پيدا کند و با هم مشارکت انجام دهيم و مبناي اصلي ما کارآفرينان داخلي

هستند که اين بار را برعهده بگيرند.

وي ادامه داد: در خريد اين هواپيما مساله سلامت و جان مردم را بسيار مهم مي دانيم ؛ قراردادهاي ما فقط در هواپيما نيست ؛
براي اين که خودروهاي فرسوده از صحنه حمل و نقل خارج شود هم از صنعت داخلي و خارجي استفاده مي کنيم و براي راه

آهن برنامه هاي وسيعي داريم و با چين و ايتاليا قراردادهايي منعقد

مي کنيم يا در حال انعقاد است .

در حمل و نقل ريلي به سمت برقي شدن پيش مي رويم و قطارهاي سريع السير به ميدان مي آيد.

وي با بيان اين که هدف رفتن به سمت تک رقمي شدن بيکاري است، گفت: در 10 سال گذشته حدود 1000 ميليارد دلار
درآمد ارزي داشتيم و اشتغال خالص، رشد سرمايه گذاري هم نزديک به صفر بوده است و وضع خوبي نداشتيم. بايد رشد

سرمايه گذاري و اقتصادي داشته باشيم که در کنار آن اشتغال ايجاد شود.

روحاني با بيان اين که يکي از اهداف ما اين است که دنبال اشتغال جوانان باشيم، يادآور شد:

در عين حال در طول يک سال آينده بايد بيکاري را نگه داريم با اين جمعيتي که حدود 900 هزار تا يک ميليون جوان جديد
وارد کار مي شوند و تقاضاي کار مي کنند بتوانيم براي آنها کار ايجاد کنيم که کار بزرگي است. رئيس جمهوري خاطرنشان کرد:
نگاه ما بيشتر به آينده و فرصت هاي پيش رو است و اگر چه برخي خوب رفتار نکردند ولي امروز اگر آماده همکاري باشند و

گذشته را جبران کنند، همکاري خواهيم داشت .

روحاني در پاسخ به اين که برخي کشورها در زمينه مذاکرات هسته اي کارشکني کردند چه برنامه اي

با اين کشورها خواهيد داشت؟ گفت: ما با همسايگان خود البته خصوصا کشورهاي اسلامي که در کنار ما هستند، تنش را
دوست نداريم. البته رفتارهاي بسيار بدي با ما کردند ، رفتارهايي که در آن نه منطق يا حسن همجواري و همسايگي ، نه برادري
و مسلمان بودن و نه سوابق تاريخي بين دو کشور مورد توجه قرار نگرفت و ناپختگي هايي توسط برخي کشورها مشاهده
کرديم.وي درباره مساله محيط زيست هم با تاکيد بر اين که ما بايد همه مشکلات زيست محيطي را حل کنيم گفت: يکي از
دلايل اين مشکلات، خودروهاي فرسوده است، ولي همه دليل آلودگي نيستند، ما بايد اصلاحات زيادي انجام دهيم، در مسائل
گرمايي خانه ها بايد تحولي رخ دهد، دولت در اين زمينه بايد اقداماتي انجام دهد، مردم بايد ياري و کمک کنند و در اين راستا

برخي از کارخانه ها بايد اصلاحاتي در آن انجام شود تا آلودگي ايجاد نکنند.

انتخابات
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رئيس جمهوري در پاسخ به سوالي درباره انتخابات و مشارکت حداکثري مردم گفت: مردم ما رسالت سنگيني بر دوش دارند،
دولت در زمينه مسئوليتي که تا اينجا در بحث انتخابات بر دوش داشته است، به خوبي عمل کرده و من بسيار

راضي هستم .

رئيس دولت يازدهم گفت: اميدوارم همه نهادها و کساني که مسئول هستند، توجه ويژه داشته باشند و همه کاري کنيم که يک
انتخابات بسيار شکوهمند، حداکثر مشارکتي و رقابتي و به بهترين وجهي که هيچ شائبه اي در آن نباشد، داشته باشيم.ما گاهي
وقت ها خوب کار مي کنيم و گاهي هم يک جوري عمل مي کنيم که بي خودي در ذهن برخي مردم شائبه درست مي کنيم و

نبايد در ذهن هيچ فردي شائبه مهندسي شدن انتخابات به وجود آيد و در اين راستا همه بايد تلاش و کار و فعاليت کنيم.

وي تصريح کرد: وقتي مردم

مي خواهند نمايندگان خود را انتخاب کنند، بايد به همه مشکلات توجه کنند و بايد افرادي را انتخاب کنند که داراي تجربه و
دانش بيشتري باشند و اميدوارم مجلس آينده، مجلس عقلا، باتجربه ها، متدينين و عاشقان انقلاب و کشور و منافع ملي، بيش

از گذشته باشد که البته تمامي مجالس ما در اين مسير بوده است.

روحاني افزود: اگر مجلسي باشد که با قوه قضاييه و دولت تعامل بيشتر داشته باشد نفع بيشتري عايد مردم

مي شود؛ هرچه خداي نکرده

فاصله ها بيشتر شود حل مشکلات سخت تر و مشکل تر مي شود.

روحاني افزود: البته اگر اين کشورها به اين اقدامات ادامه دهند به ضرر خودشان است و اگر در موردي لازم باشد برخورد قاطع
خواهيم کرد چراکه دوستي يک طرفه و مهر يک طرفه امکان پذير نيست و اگر کشوري بخواهد به منافع ملي ما ضرر برساند

جواب خواهيم داد .

روحاني در ادامه درباره مسايل سوريه و عراق، در توصيه به کشورهايي که در اين زمينه اهتمام جدي نمي کنند و کارشکني مي
کنند اظهارداشت: در هر کشوري از کشورهاي منطقه، عراق يا سوريه، هدف ما اين است که به مردم کمک کنيم تا بتوانند از اين
مشکلاتي که در برابر تروريست ها دارند خارج شوند، مبارزه با تروريسم را يکي از ضرورت هاي ثبات منطقه مي دانيم. مجري از
رئيس جمهوري پرسيد كه دو کشورهمسايه ما دچار تنش با هم هستند ما به عنوان کشوري که روابط ديرينه با آنان داشته ايم

در اين زمينه چه نقش آفريني کرديم که ثبات بهتري حاکم شود؟

رئيس جمهوري پاسخ داد: ما هيچ علاقه اي به تنش بين کشورهاي منطقه نداريم، مخصوصا همسايگاني که با ما رابطه بسيار
خوبي دارند.

وي افزود: ما هم با روسيه و هم با ترکيه روابط خوب و نزديکي داريم، هر دو از همسايگان ما هستند و تنش بين اين دو کشور
خطرناک است.

وي تصريح کرد: ما هرتواني داشته باشيم براي کاهش اين تنش استفاده مي کنيم و مي دانيم ادامه تنش به نفع منطقه و آن
کشورها نخواهد بود.

كمك بانكي دولت به 90 هزار خودرو فرسوده

سئوال شد كه خودروهاي فرسوده عامل آلودگي کلانشهرها بوده اند، اين موضوع دغدغه اساسي براي مردم شده است، در زمينه
حل آلودگي هواي کلانشهرها چه تدابيري انديشيده ايد؟

رئيس جمهوري پاسخ داد: يکي از هدف هايي که دولت از روز اول دنبال کرده مساله محيط زيست بوده است، اولين مصوبه
هيات وزيران در اولين روز درباره درياچه اروميه بود، ما راجع به محيط زيست اهتمام ويژه داريم.وي با تاکيد براين که محيط
زيست براي دولت بسيار مهم است، اظهار داشت: يکي از دلايل اين مشکلات، خودروهاي فرسوده است، ولي همه دليل آلودگي
نيستند، ما بايد اصلاحات زيادي انجام دهيم، در مسائل گرمايي خانه ها بايد تحولي رخ دهد، دولت در اين زمينه بايد اقداماتي

6 صفحه 6 | ITShams.ir - قدرت گرفته از پرتال شمس



انجام دهد، مردم بايد ياري و کمک کنند و در اين راستا برخي از کارخانه ها

بايد اصلاحاتي در آن انجام شود تا آلودگي ايجاد نکنند.

وي تاکيد کرد: يکي از عوامل آلودگي ها هم مربوط به خودروهاي فرسوده است که مشکلاتي را ايجاد کرده اند، دولت در اين
راستا اقداماتي را آغاز کرده است، فعلا دولت به 90 هزار خودرو فرسوده کمک بانکي کرده است. روحاني در پاسخ به سئوالي
درباره انتخابات و مشارکت حداکثري مردم گفت: هفتم اسفند روز بسيار مهمي است و ان شاءالله برگي زرين در تاريخ کشور ما

خواهد بود، براي نخستين بار است که انتخابات دو مجلس در يک روز برگزار مي شود،

البته پيش از اين سابقه برگزاري دو انتخابات در يک روز را داشته ايم اما فکر مي کنم برگزاري انتخابات دو مجلس در يک روز،
براي نخستين بار است.روحاني اضافه کرد: مجلس خبرگان رهبري و مجلس شوراي اسلامي براي کشور ما بسيار مهم است،
مردم ما رسالت سنگيني بر دوش دارند، مي خواهم از همه کساني که ثبت نام کردند و شور اوليه را آفريدند قدرداني کنم و از
کساني که رد صلاحيت شدند يا صلاحيت آنها احراز نشده است و از طريق قانوني اقدام کردند، قدرداني کنم، بسيار مهم است

همه ما قانون مدار باشيم ، صبر و حوصله لازم را داشته باشيم و اميدوارم قانون به خوبي اجرا و پياده شود.

روحاني اظهار داشت: براي من به عنوان کسي که مسئوليت اجراي قانون اساسي را بر دوش دارد و در قسم نامه ام پاسداري از
قانون اساسي است، اين موضوع (قانون مداري) بسيار مهم است.

رئيس دولت يازدهم گفت: اميدوارم همه نهادها و کساني که مسئول هستند، توجه ويژه داشته باشند و همه کاري کنيم که يک
انتخابات بسيار شکوهمند، مشارکت حداكثري و رقابتي و به بهترين وجهي که هيچ شائبه اي در آن نباشد، داشته باشيم.

تعامل خوب قوا

رئيس جمهوري تصريح کرد: من شکرگزارم که در اين دولت هماهنگي خوبي با دو قوه ديگر داشتيم و اميدوارم اين راه ادامه
يابد.روحاني با اشاره به اين که روز گذشته هم با سران دو قوه ديگر نشستي داشته است، افزود: يکي از بحث هاي ما با سران

دو قوه ديگر درباره انتخابات 7 اسفند بود و اميدوارم اين هماهنگي و همکاري ها ادامه پيدا کند.

هيچ کس به هيچ دليلي با صندوق انتخابات قهر نکند

رئيس قوه مجريه گفت: البته مردم هر کس را انتخاب کنند از هر جناح و حزبي باشد انتخاب مردم براي ما مبارک است اما در
عين حال مردم اگر بتوانند بهترين ها و صالح ترين ها و افراد با تجربه بيشتر را در اين زمينه انتخاب کنند که قوا بتوانند باهم

تعامل بيشتر داشته باشند حتما به نفع مردم است و مردم حتما مصلحت خود را به خوبي احساس مي کنند.

روحاني افزود: من خواهش مي کنم

مردم اهميت اين مساله را بيشتر مدنظر قرار دهند، هيچ کس به هيچ دليلي با صندوق انتخابات قهر نکند و همه انشاالله در
کنار صندوق انتخابات باشيم و يک حماسه بسيار بزرگ ديگر توسط ملت ايران در7 اسفند خلق شود.
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